

## Jack, Kuanchu Chou

Kuanchu is a Ph.D. student in the Department of Diplomacy, National Chengchi University. He dedicates himself to China's Belt and Road Initiative and Sino-Europe Relations. He has published his work on *Mainland China Studies*. He interests in the impacts of the internet and fintech on international orders.

Apart from his research, he obsesses gourmet meals and coffee. Thus, he always spends his time in the gym to burn extra calories.



### Contact

107253501@nccu.edu.tw

### Area of Research

International Relations, International Political Economy, Sino-Europe Relations, China's Outflow FDI

### Professional Experiences

2017 Sales Coordinator, RenAn Information Technology co. ltd

2018 Research Assistant, Institute for National Defense and Security Research

### Academic Experiences

2010 – 2014 B.A., Department of Political Economy, National Sun Yat-sen University

2014 – 2017 M.A., Institute of Political Science, National Sun Yat-sen University

2018 – 2022 (expected) Ph.D. Department of Diplomacy, National Chengchi University

### Academic Publishes

#### Journal Article

Chou, Kuanchu. 2019. 'Who Sharpens China's Soft Power? A Study on Chinese State-owned Enterprises and Their Reform, Development, and Investment in Hungary'. *Mainland China Studies*. 62 (3): 63-93. (TSSCI)

#### Conference Papers

Chou, Kuanchu. 2018. "EU and China's Environmental Governance Cooperation: Cooperation and Conflicts on Normative Power and State's Sovereignty". Presented on The 13<sup>th</sup> National Graduate Conference on International Relations, Taipei.

Chou, Kuanchu. 2018. "EU and China's Cooperation on Belt and Road Initiative: A Normative Power Perspective". Presented on 2018 Annual Conference of Association of International Relations. ROC, Taipei.

Chou, Kuanchu. 2019. "A Realist Critique of Studies on EU-China Relations". Presented at The 2019 European Union Studies Association Asia Pacific (EUSAAP) Annual Conference and Postgraduate Student Workshop, Shanghai.

Chou, Kuanchu. 2019. "From Production Brigade to Flame of the Dragon: The Development Chinese State-Owned Enterprise in World Economy". Philippines International Studies Organization (PHISO) 2019 Conference, Cebu.

## 周冠竹

周冠竹現在是國立政治大學博士班博士生，致力於中國一帶一路與中歐合作關係研究，研究著作已刊登在《中國大陸季刊》上。目前的研究興趣在網際網路與金融科技發展對國際秩序影響，嘗試以非傳統的研究途徑認識國際秩序的變革。

在閒暇時刻，熱愛品嚐美食與咖啡。只能去健身房消耗多餘的卡路里。



### 聯絡方式

107253501@nccu.edu.tw

### 研究領域

國際關係、國際政治經濟學、中歐關係、中國對外投資

### 工作經歷

仁安科資訊股份有限公司業務專員 2017

國防安全研究院兼任研究助理 2018

### 學術經歷

2010 – 2014 國立中山大學政治經濟系

2014 – 2017 國立中山大學政治學研究所國際關係組

2018 – 2020 (預計) 國立政治大學外交學系博士班

## 學術著作

### 期刊論文

周冠竹，2019，〈誰削尖中國軟實力？中國國有企業改革發展與在匈牙利投資研究〉，《中國大陸研究》，62(3): 63-93。(TSSCI)

### 研討會論文

周冠竹，2018，〈歐盟與中國環境治理合作：規範性權力與國家主權的合作與衝突〉，全國國際關係研究生論文發表會：反思全球政經秩序變動，台北：政治大學，2018年11月2日。

周冠竹，2018，〈「規範性權力」觀點下的歐盟與中國“一帶一路”戰略研究〉，2018年國際關係學會國際研討會：變遷中的國際秩序與挑戰：全球化、地緣政治與新威權主義，台北：國立政治大學，2018年11月9日。

Chou, Kuanchu. 2019. "A Realist Critique of Studies on EU-China Relations". Presented at The 2019 European Union Studies Association Asia Pacific (EUSAAP) Annual Conference and Postgraduate Student Workshop, Shanghai.

Chou, Kuanchu. 2019. "From Production Brigade to Flame of the Dragon: The Development Chinese State-Owned Enterprise in World Economy". Philippines International Studies Organization (PHISO) 2019 Conference, Cebu.